
P R O T O K Ó Ł     

z posiedzenia Komisji Regulaminowo – Inwentaryzacyjnej 
i Etyki Radnych

w dniu 24 kwietnia  2007 r.

Obecni : 

wg listy obecności.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Urszula Polak-Wałek – Skarbnik Miasta 

Posiedzenie Komisji prowadził :

Przewodniczący Komisji Regulaminowej – Krzysztof Francikowski 

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie „sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2006 rok”. 
2. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta.
3. Sprawy bieżące komisji 

Ad. 1 porządku obrad

Krzysztof Francikowski   -          Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo  –  inwentaryzacyjnej  i   
Etyki Radnych 

- Powitał członków Komisji oraz pracowników Urzędu.
- Proszę Panią Skarbnik o wprowadzenie.

Urszula Polak-Wałek                      –                            Skarbnik Miasta   

- Omawia wykonanie budżetu miasta za 2006 rok. . 

Krzysztof Francikowski   -          Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo  –  inwentaryzacyjnej  i   
Etyki Radnych 
 
- Proszę  mi  powiedzieć  z  czego  zrezygnowaliśmy  jeśli  chodzi  o  wydatki,   skoro  nie  było 

dochodu na 4,5 mln?

Urszula Polak-Wałek                      -                             Skarbnik Miasta   

- Nie da się przewidzieć w 100% dochodów miasta. Wydatki które nie wykonaliśmy dotyczyły 
głównie zadań inwestycyjnych. 
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Ireneusz Gawroński        -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –  inwentaryzacyjnej  i  Etyki   
Radnych 

- Komisja  Rewizyjna  starannie  przeanalizowała  wykonanie  budżetu.  Szczególną  uwagę 
zwróciliśmy na stan miasta.

- Odczytuje protokół Komisji Rewizyjnej
- Protokół został przyjęty przez komisję rewizyjną. W głosowaniu nad udzieleniem absolutorium, 

z  sześcioosobowego  składu  komisji  dwie  osoby  głosowały  za,  jedna  przeciw,  trzy  osoby 
wstrzymały się od głosu.

Krzysztof Francikowski                                          -               Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 
 
- Kto z Państwa jest za przyjęciem budżetu za 2006 rok?

GŁOSOWANIE

2 za
1 przeciw
3 wstrzymało się

Przewodniczący stwierdził, że sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2006 rok zostało 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.

                                                               

Ad.2 porządku obrad

Krzysztof Francikowski                                          -               Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Kto z Państwa jest za przyjęciem absolutorium dla Burmistrza Miasta Czeladź?

GŁOSOWANIE

2 za
1 przeciw
3 wstrzymało się

Przewodniczący stwierdził, że  udzielenie absolutorium dla burmistrza Miasta Czeladź zostało 
pozytywnie zaopiniowane przez Komisję.

Ad.3 porządku obrad

Krzysztof Francikowski   -          Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo  –  inwentaryzacyjnej  i   
Etyki Radnych 

- Czy są jeszcze jakieś pytania odnośnie tej sesji, bo Pan Radny Marek Rajca musi opuścić 
obrady komisji.  Co do wypowiedzi Pani Skarbnik mam jedną wątpliwość. Czy podwyżki dla 
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nauczycieli na które uwzględniono budżecie 314 tys. zł., są zgodne z kartą nauczyciela, czy to 
jest może własna inicjatywa Miasta?

Urszula Polak-Wałek                      –                             Skarbnik Miasta  

- To  są  pieniądze  które  przyszły  z  Ministerstwa  Edukacji  jako  zwiększenie  subwencja 
oświatowej.  Kwota ta jest  niewystarczająca na podwyżki  dla nauczycieli.  W tej  chwili  trwa 
jeszcze  liczenie,  więc  nie  dysponuję  dokładnymi  danymi  ile  trzeba  będzie  dołożyć. 
Ministerstwo winno na zwrócić tą kwotę którą dołożymy.

Krzysztof Francikowski                                          -               Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 
 
- Jestem autorem uchwały dotyczącej anteny Centertela. Bardzo bym prosił Państwa Radnych 

o  poparcie  mojej  inicjatywy.  Sprawę pozwolę sobie  Dokładniej  omówić  na sesji.  Przybliżę 
państwu skąd taka moja decyzja, gdyż staram się takich sytuacji nie tworzyć. Jednak w tej 
sytuacji zostałem postawiony pod ścianą, dlatego muszą się bronić.

Ireneusz Gawroński                                    -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Nie  zakończona  została  jeszcze  kontrola  zamówień  do  6 000  tys.  €.  Wstępnie  powiem 
Państwu, że na zespoły muzyczne wydaliśmy kwotę 215 tys. zł., natomiast na poczęstunki 
niewiele mniej niż 100 tys. zł. „Był to wyjątkowo muzyczno – poczęstunkowy”  rok. 

Grażyna Strączek                                        -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Pan przewodniczący powiedział przed chwilą, że jest postawiony przed murem i ja od jakiegoś 
czasu i jako radna i jako mieszkanka miasta, jestem postawiona przed murem. Pan Radny 
Gawroński mówi o kredytach które mamy. No w końcu to rada decyduje, prawda. Wszyscy my 
decydujemy jakie kredyty chcemy i na co.

Ireneusz Gawroński                                    -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Ja chcę być dobrze odebrany. Ja stwierdziłem jaki jest stan miasta. Ja nie wskazywałem kto 
jest winny.  

Grażyna Strączek                                        -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Tylko, że zgodę na zaciągnięcie my wszyscy, przynajmniej większość  musi wyrazić. Ale to nie 
o to mi chodzi. Natomiast na ostatniej sesji poczułam się właśnie postawiona przed murem, 
kiedy mamy przyjąć zmiany w budżecie na 2008 rok, dotyczących właśnie zmian, dużych, 
finansowych.  Chodzi  o  tą  ostatnią  sesję.  I  proszę  państwa  ponieważ  nasza  Komisja  jest 
Komisją  Statutowo – Regulaminową to  ja  chcę naprawdę powiedzieć,  po to  tu  przyszłam 
między  innymi,  że  łamanie  prawa  mi  się  nie  podoba.  My  się  opieramy  na  Ustawie  o 
Samorządzie  Gminnym,  na  Statucie  i  Regulaminie  naszego  miasta,  który  sami  żeśmy, 
wprawdzie długo, ale tworzyli mozolnie i jeśli my będziemy sami pozwalać sobie na to żeby i 
my żebyśmy łamali prawo i nasze władze żeby łamały nasze prawa i ustawę no to nie dziwmy 
się, że później idzie to wszystko właśnie w tą stronę, że każdy mówi co chce i jak chce, robi 
jak chce. Panie Przewodniczący, do Pana takie mam pytanie, czy Pan odczuwa to co ja. Pani 
Teresa  Kosmala,  12-go  jest  tutaj  kwietnia  wysłane  pismo  z  zawiadomieniem,  że  16-go 
kwietnia o 8:00 jest sesja. Pisma zostały wysłane w czwartek, ja go dostałam w piątek po 
południu. Oczywiście żadna komisja nie mogła się w tej sprawie spotkać, tym bardziej komisja 
budżetowa, a finanse są całkiem duże, tak bym powiedziała. I w poniedziałek rano, w związku 
z tym,  że nie wiem kto, bo to mnie nie interesuje, czy Dąbrowa zawaliła, czy Ela, czy kto? Nie 
wiem. Mamy pismo, że do 16-go właśnie jest termin składania wniosków, więc dlatego 16-
go,ale ktoś to podpisuje i pisze „ …działając na podstawie artykułu 20 ust.3 ustawy z dnia 8 
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marca 1993 o samorządzie gminnym zwołuje sesje na 16-go…” czyli  na 4 dni,  jak dobrze 
pójdzie, a dla mnie to w ogóle nie były 4 dni, bo ja nie miałam możliwości, ani nikt z członków 
komisji i przewodniczący żadnego ruch nie mógł już wykonać. I teraz łamię się ustawę, która 
mówi, słuchajcie Państwowa tylko przeczytam art.20, ust 3 „ Na wniosek wójta lub co najmniej 
¼ ustawowego składu rady gminy, przewodniczący zobowiązany jest zwołać sesję na dzień 
przypadający  w  ciągu  siedmiu  dni  od  daty  złożenia  wniosku..”,  ,  czyli  pisząc  ten  artykuł 
świadomie, dwie osoby, bo ja nie wiem jak to Pan p.o. Burmistrz zrobił i kiedy to jego pismo 
przyszło do Rady, ale z tego co wyczytałam, 11-go wpłynęło do Rady Miejskiej. Pani Kosmala 
pisze 12-go, nie ma żadnego ruchu, przychodzimy mamy głosować./kiedy człowiek nie jest 
przygotowany, nie wie o co chodzi, nie wie jakie skutki finansowe z tego miasto poniesie.
 No nie powinno tak być. To jest ustawa i tu się powołują na ustawę łamiąc świadomie te 
przepisy  ustawy.  Statut  Miasta  w  paragrafie  10  i  16  ust.3:  „  …Na  wniosek  burmistrza 
przewodniczący rady jest zobowiązany wprowadzić do porządku obrad najbliższej sesji Rady 
projekt uchwały, jeżeli projekt wpłynął do Rady…”. 

 Ireneusz Gawroński                                   -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Pani  Przewodnicząca  Rady  może  z  własnej  inicjatywy  zwołać  sesję,  o  czy  Pani  nie 
powiedziała. 

Grażyna Strączek                                        -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Gdzie to pisze?

Ireneusz Gawroński                                    -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- W ustawie o samorządzie.

Grażyna Strączek                                        -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Nie. Siedem dni musimy co najmniej mieć materiały.

Ireneusz Gawroński                                    -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Jeśli  chodzi  o  ten  temat  to  trzykrotnie  głosowaliśmy  nad  przystąpieniem  Polski  do  tego 
Norweskiego Funduszu, to jest nic nowego Pani Radna.

Grażyna Strączek                                        -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Ja nie mówię nad czym żeśmy głosowaliśmy. Ja mówię o nagminnym łamaniu naszych praw 
jako radnych i łamaniu ustawy. Ta komisja  jest od tego i proszę bardzo mi powiedzieć czy ja 
nie mam racji? Nie może tak być.

Krzysztof Francikowski                                          -               Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 
 
- Pani Radna. Kwestia jest taka, sama Pani powiedziała, że jedenastego temat wpłynął 

do Rady Miejskiej. Przed jedenastym Pani Przewodnicząca nie miała szansy bo nie wiedziała.

  Grażyna Strączek                                      -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Ja chcę powiedzieć tu, że prawnik, Pan pełniący obowiązki, Pan Skalski, skoro dał i wpłynęło 
jedenastego to też świadomie wiedział, że to nie jest zgodne z prawem.

4



Krzysztof Francikowski                                          -               Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych  

-  Kwestia jest taka, że chodziło o czas, żeby przyjąć tą uchwałę i stąd 

  Grażyna Strączek                                      -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Motywację to ja znam. To ja jestem świadoma 

Krzysztof Francikowski                                          -               Przewodniczący Komisji Regulaminowej  

- Gdyby nie goniły nas terminy, to pewnie rzeczywiście te 7 dni byłoby 

  Grażyna Strączek                                      -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Ale czyja to jest wina? Czy dlatego, że ktoś o czymś zapomniał, o terminach. To Rade stawia 
się właśnie przed murem. Przychodzimy nieprzygotowani, a wnioskodawcy też nie ma. Rany 
Boskie ktoś musi odpowiedzialność za to brać.

Ireneusz Gawroński                                    -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Nie jest to wina ani radnych, ani Przewodniczącej Rady.

Grażyna Strączek                                        -               Członek  Komisji  Regulaminowo  –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Radnych nie, ale przewodnicząca Rady, p.o. Burmistrz świadomie wiedzieli o co chodzi i są 
zdziwieni, że człowiek dyskutuje. Ja mówię nie! Jak gówniara traktować się nie pozwolę! Albo 
my rzeczywiście działamy zgodnie z prawem, które Rząd i Sejm uchwaliły i my sami żeśmy go 
uchwalili, albo łamiemy własne prawa więc „… róbta co chceta…” no. Tak dalej pójdzie.

Krzysztof Francikowski                                          -               Przewodniczący  Komisji  Regulaminowo –   
inwentaryzacyjnej i Etyki Radnych 

- Jeśli nie ma innych spraw zamykam posiedzenie Komisji.

Przewodniczący
Komisji Regulaminowo – Inwentaryzacyjnej

i Etyki Radnych

Krzysztof Francikowski

Protokołował:
Osika Paweł

5


	P R O T O K Ó Ł     
	z posiedzenia Komisji Regulaminowo – Inwentaryzacyjnej 
	i Etyki Radnych


